
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senator Barbarê Borys-Damiêck¹

na 70. posiedzeniu Senatu
w dniu 4 lutego 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw zagranicznych Rados³awa Sikorskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Jako senator RP, zgodnie z przys³uguj¹cym mi prawem do sk³adania oœwiadczeñ, zwracam siê do

Pana Ministra z proœb¹ o zbadanie dzia³alnoœci konsula generalnego w Mediolanie na rzecz zamieszka-
³ych w Republice W³oskiej Polaków i ich aktywnoœci w organizacjach polonijnych. Po posiedzeniu Komi-
sji Spraw Emigracji i £¹cznoœci z Polakami za Granic¹ w dniu 2 lutego 2011 r. rozpatruj¹cej wnioski
o dotacje finansowe na dzia³alnoœæ organizacji polonijnych za poœrednictwem Stowarzyszenia „Wspól-
nota Polska” stwierdzam brak obiektywizmu w opiniowaniu wniosków przez konsulat w Mediolanie,
a opis zakresu dzia³añ tych organizacji by³ podobny.

Ewidentne preferowanie stowarzyszenia z Veneto staje siê przyczyn¹ poczucia niesprawiedliwoœci w in-
nych organizacjach. Zauwa¿am szczególne sekowanie stowarzyszenia AIPP z Padwy, któremu nie udzielono
pomocy konsularnej w prawid³owym przygotowaniu wniosku, co wyeliminowa³o je z ubiegania siê o fundu-
sze. Sytuacja nierównego traktowania organizacji polonijnych jest znana zarówno panu Gerardowi Pokru-
szyñskiemu reprezentuj¹cemu MSZ podczas posiedzeñ Komisji Spraw Emigracji i £¹cznoœci z Polakami za
Granic¹, jak i panom ministrom Borkowskiemu i Litwinowi oraz dyrektorowi Szymañskiemu, z którymi
osobiœcie rozmawia³am po moich wizytach w tych organizacjach (chodzi nie tylko o opiniowanie wniosków
na dotacje). Myœlê, ¿e problem przybli¿yæ mo¿e równie¿ pan Wojciech Poniekowski – ambasador nadzwy-
czajny i pe³nomocny w Republice W³oskiej, który ostatnio rozmawia³ z profesorem Ryszardem Demelem,
znakomitym Polakiem zamieszka³ym w Padwie, honorowym prezesem AIPP, ostatnio odznaczonym meda-
lem „Gloria Artis” przez ministra kultury i dziedzictwa narodowego.

Uwa¿am, ¿e jednym z g³ównych zadañ konsulatów jest s³u¿enie wiedz¹ i wszelkiego rodzaju pomoc¹
le¿¹c¹ w kompetencjach tych konsulatów. Chodzi o sprawiedliwe traktowanie, o to, ¿eby nie niszczyæ
intencji i dobrych chêci rodaków.

Z powa¿aniem
Barbara Borys-Damiêcka




